
  

  

 

 

Toespraak van de staatssecretaris voor 

Armoedebestrijding Philippe COURARD 

Intervention du secrétaire d’Etat à la Lutte contre la 

pauvreté Philippe COURARD 

 

 

Dames en heren,  

 

Hoewel België een rijk land is leeft meer dan veertien percent van 

de Belgen onder de armoedegrens. Dit houdt in dat bijna één op 

zeven een inkomen heeft dat lager ligt dan zestig percent van het 

nationaal mediaan inkomen. 

 

Op Europees niveau is afgesproken om het aantal personen met een 

risico op armoede terug te dringen met ten minste twintig miljoen 

tegen twee duizend twintig. Het is de bedoeling dat alle Europese 

lidstaten samen deze uitdaging aangaan. België heeft de ambitie 

om tegen twee duizend twintig tussen drie honderd dertig duizend 

en drie honderd tachtig duizend mensen van onder de 

armoedegrens te halen.  

 

Le gouvernement fédéral mène toutefois depuis longtemps le 

combat contre la pauvreté en Belgique. En juillet 2008, le 

gouvernement fédéral a ainsi approuvé le Plan fédéral de Lutte 

contre la Pauvreté, conformément à l’accord de gouvernement qui 



  

prévoyait « un plan ambitieux de réduction de la pauvreté et 

d’augmentation du pouvoir d’achat, en donnant la priorité aux plus 

défavorisés de notre société ». Dans le Plan fédéral, six objectifs 

sont formulés, avec pour chacun des propositions politiques et des 

actions concrètes. Ces objectifs sont liés au revenu, aux soins de 

santé, au travail, au logement, à l’accès à l’énergie et à 

l’accessibilité des services publics. 

 

Om de vooruitgang te meten die de regering boekt in haar strijd 

tegen de armoede werd de permanente armoedebarometer 

ontwikkeld die de cijfers actualiseert.  

 

Betrouwbare cijfers zijn zeer belangrijk. Via de EU-SILC indicatoren, 

dit zijn de statistieken van de Europese Unie inzake inkomen en 

levensomstandigheden, zijn we in staat om heel wat gegevens te 

verzamelen. Toch blijven heel wat moeilijk bereikbare groepen 

onzichtbaar in deze statistieken: de moeilijkst bereikbare en meest 

onzichtbare bevolkingsgroepen in onze samenleving zoals daklozen 

en illegalen worden niet opgenomen in de EU-SILC enquête.  

 

C’est pourquoi, le Plan fédéral de Lutte contre la Pauvreté proposait 

que la ministre de la Politique scientifique libère les moyens 

nécessaires afin de mener une étude sur les groupes les plus 

précaires, comme les sans-abris, les illégaux, les groupes de la 

population itinérants… L’objectif étant, vous l’aurez compris, de 

compléter les statistiques existantes.  

 

Je me réjouis par conséquent de pouvoir être présent ici aujourd’hui 

avec la ministre de la Politique scientifique, madame Laruelle, pour 

la présentation des résultats de cette étude. Je tiens d’ailleurs à la 

remercier de tout cœur pour la mise en œuvre de cette proposition 

du Plan fédéral. 



  

 

Ik kijk samen met u uit naar de resultaten. Ik ben ervan overtuigd 

dat deze een zeer nuttige bijdrage kunnen leveren voor de strijd 

tegen armoede in België. Aan de hand van de resultaten zullen we 

een beter zicht krijgen op de levensomstandigheden van de 

daklozen en personen zonder wettelijke verblijfsvergunning. Zo 

kunnen we onze armoedebarometer verfijnen, en de resultaten in 

het beleid vertalen.  

 

Zoals u weet ligt de problematiek van dakloosheid mij nauw aan het 

hart. Dakloosheid was één van de drie prioriteiten op het sociaal 

vlak van het Belgisch voorzitterschap vorig jaar. We zijn er in 

geslaagd om een consensus te bereiken over de grote lijnen van 

een Europees beleid rond dakloosheid. Uiteraard zal ik rekening 

houden met de consensus en de studie van het HIVA. Ik zal samen 

met de gemeenschappen en gewesten de mogelijkheden bekijken 

hoe we hiermee in België kunnen werken aan een gezamenlijk plan 

tegen dakloosheid. 

 

Mais il est aussi important de prendre des mesures très concrètes, 

pour aider nos concitoyens. Nous le faisons aussi, affaires courantes 

ou pas. En janvier, j’ai ainsi débloqué 2,3 millions d’euros pour 

combattre le sans-abrisme par la création de logements d’urgence. 

Le marché du logement social ne permet pas en Belgique de 

satisfaire l'ensemble des besoins. J’ai donc lancé un nouvel appel à 

projets, pour un montant total de 2.311.280 euros, vers les CPAS, 

les structures confrontées régulièrement aux demandes urgentes de 

logements suite à une expulsion, un conflit familial, un incendie, 

une déclaration d'inhabitabilité… Ces moyens financiers importants 

permettront d'augmenter l'offre de logements d'urgence en donnant 

aux CPAS le financement nécessaire pour rénover, réhabiliter, 

transformer et aménager des bâtiments à cet usage.  



  

 

Ten slotte rest er mij enkel nog de aanwezige partners te 

bedanken: minister Laruelle voor de financiering, het steunpunt 

voor de opvolging van het onderzoek, en het HIVA voor de 

uitvoering van het onderzoek.  

 

Hartelijk dank voor uw aandacht 

 

  
 


